
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2009-08-25, § 9 

 

 Tid: 25 augusti 2009 kl 16.30  – 17.00 

   

 Plats: Bråvallasalen, Stadshuset 

   

 Justerat: 1 september 2009 

  

 

 

Kristina Alvendal   Martin Michel 

  

 

Närvarande  

 
Ledamöter 

 Kristina Alvendal (M), ordförande 

Martin Michel (MP), vice ordförande 

Yvonne Fernell-Ingelström (M) 

Ingvar Snees (M) 

Lennart Jansson (M) 

Thomas Persson (M) 

Anna Wersäll (M) 

Per Altenberg (FP) 

Håkan Wahlén (S) 

Karin Falk (S) 

 

 
Ersättare 

 Mikael Eriksson (M) 

Camilla Lindberg (M) 

Luke Cook (M) 

Daneil Forslund (FP) 

Lars Wyke (KD) 

Helene Lilja (S)   tjänstgörande 

Nicklas Nilsson (S)   tjänstgörande 

Ulf Holmlund (S) 

Yildiz Kafkas (MP) 

Åke Mezán (V)   tjänstgörande 

 
Tjänstemän 

 Fastighetsdirektören Torbjörn Johansson och nämndsekreteraren Eva Olofsson. 

Tjänstemän ifrån kontoret Anita Granlund, Rolf Bodin (Kommunal), samt 

borgarrådssekreteraren Henrik Nerlund och biträdande borgarrådssekreteraren Nils 

Löwenspets från roteln.   

 



  

 
 § 9 

Remissen om ”Program för utvecklingen i söderort”. Svar på remiss 

Dnr 2009/106/191 

 

 

 

Beslut 

Fastighetsnämnden beslutar enligt kontorets förslag: 

 

1 Fastighetsnämnden godkänner att som svar på remissen om program för 

 utvecklingen i söderort överlämna och åberopa kontorets tjänsteutlåtande. 

 

Ärendets handling 

Fastighetskontorets tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från den 4 augusti 2009. 

 

Nämndens behandling av ärendet  

 

Framlagda förslag till beslut  

Nämnden ställer sig bakom kontorets förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av vice ordföranden Marin Michel (MP) enligt följande: 

 Vi instämmer med att kontorets fokus bör vara de områden i söderort där vi har 

 egna fastigheter i detta sammanhang  

 

 I övrigt vill vi framföra följande. 

 Sedan 1996 så har staden mottagit och sett det ena utvecklingsprogrammet avlösa 

 det andra. Vi har fått uppleva bland annat Ytterstadssatsningen, 

 Storstadsutredningen, Stadsdelsut-vecklingen, Järvalyftet, Vision Järva, 

 Stockholm 2030, Söderortsvisionen och nu ’Program för utveckling i Söderort’. 

 Tyvärr har dessa program och visioner igångsatts för att straxt efteråt läggas ner 

 och organiseras om för att en ny vision presenteras av en ny majoritet.   

 

 Det är bra och viktigt att det finns visioner. Men det är inte bra att visionerna 

 ändras vart fjärde år och på det sätt som de ändras. Visionerna reduceras till 

 kortsiktiga projekt som knappt hinner organiseras om och startas upp då det är 

 dags att lägga ner dem. Förtroendet för stadens ledning och politik urholkas. 

 Stadens grundläggande problem som bland annat handlar om orättvisor, 

 otrygghet, miljö, trivsel, konkurrens, arbetsmarknad, näringsliv, kommer aldrig 

 till någon lösning på grund av att varje ny majoritet sätter partiets politik främst. 

 För att lyckas måste våra medborgares behov och önskemål sättas främst. Detta 

 kräver stor ödmjukhet och långsiktighet av stadens politiker. Vi tror att många av 

 stadens medborgare är mycket missnöjda med dagens ordning och väntar på en 

 förändring. 

 

Särskilt uttalande lämnas av tjänstgörande ersättaren Åke Mezán (V) enligt följande: 

 

 Vi anser precis som kontoret att fokus för svaret bör vara de områden i Söderort 

 där vi har egna fastigheter. Vi vill dock förtydliga vad vi anser även bör finnas 

 med i en vision om Söderort.  



  

 

 Söderort är ett ekonomiskt och socialt väldigt diversifierat område. Därför måste 

 en vision för att vara trovärdig innehålla starka skrivningar om att dessa klyftor 

 måste minska. En vision för Söderort handlar för oss i Vänsterpartiet om att alla, 

 oavsett bakgrund och stadsdel ska ges möjlighet att utvecklas på lika villkor. Det 

 kräver aktiva åtgärder från stadens sida. Staden har möjlighet att överbrygga de 

 strukturella hinder som står i vägen för individen genom en tydlig 

 omfördelningspolitik, och det är också stadens uppgift vilket tydligt bör finnas 

 med i en vision.  

 

 En vision för en modern stad måste också ta miljö och klimat hoten på allvar. 

 Visionen måste vara ett minimerande av biltrafiken och förbättrade möjligheter 

 för cyklister att ta sig fram. Det kräver levande centrumkärnor i alla stadsdelar där 

 man kan utföra större delen av sina dagliga behov av handel, post och 

 bankärenden, bibliotek, med mera. Det kräver en vision om hus som står på i 

 princip egna ben vad det gäller energiförsörjning. En vision för en modern 

 Söderort måste lyfta jämställdhetsfrågan och tydliggöra hur staden tänker arbeta 

 för att öka jämställdheten i Söderort. Vi anser att det förslag som ligger inte 

 tillnärmelsevis uppfyller dessa kriterier. 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Yildiz Kafkas (MP) instämmer i vice ordföranden Martin Michels (MP) 

särskilda uttalande 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Eva Olofsson 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


